
2023 新春大温象棋公开赛 

主办单位 

    高贵林孔子学院               高贵林中国语言文化学院             温哥华中国象棋会 

协办单位 

             魁北克孔子学院                         埃德蒙顿孔子学院 

         魁北克象棋协会                         大西洋国际语言文化公司 

 

为弘扬中华传统文化，促进东西方文化交流，提升海外华人文化认同感、归属感,  特举

办本次比赛, 欢迎北美地区象棋爱好者积极参与，共享棋乐时光！ 

 

一、比赛时间和地点：  

2023 年 3 月 4 - 5 日，高贵林孔子学院 – 1100 Winslow Ave., Coquitlam, BC。成人组

和温哥华当地学生组参赛的选手均以线下的形式参赛，外地的学生组选手可以在线上

参赛。 

 

二、参赛资格: 

大温哥华地区本土棋手、加拿大其他地区象棋协会推荐的棋手、美国各地区象棋协会推荐

的棋手、各协办单位推荐的棋手，均有参加本次比赛的资格。 

 

三、比赛方式及相关规定: 

1. 釆用积分编排制（九轮）每局胜 2 分，和 1 分，负 0 分  

2. 局时 30 分钟，每走一步加 5 秒 

3. 每轮开赛迟到 5 分钟判负。  

4. 成绩计算依次序为（多者在前）：大分 、对手分、 胜局 、 相互对战胜负，并列名次。 

5. 未尽事宜，另行补充。本规程解释权归主办方。 

6. 本次比赛采用世界象棋联合会通用的中国象棋竞赛规则 

 

 



四、比赛分组： 

成人组 : 18 岁以上均为成人组 

学生组: 在读 K-12 年级（17 岁以下）所有中小学在读学生 

 

五、赛事奖金计划：  

成人组 

第一名 800 加元  

第二名 500 加元  

第三名 300 加元 

第四名至第八名 100 加元 

 

学生组 

第一名： 80 加元  

第二名： 60 加元    

第三名： 40 加元    

第四名至第八名：20 加元  

 

六．比赛报名:  

1. 报名方法： 

参赛棋手可以自行填写报名表（见附件）通过报名邮件信箱提交， 也可以通过所在

象棋协会提交报名表。 

2. 报名办法： 

邮箱: ChinesechessCoquitlam@gmail.com 

电话联系: 778-960-8135 -大温棋友可致电余先生 / 604-616-6322 - Louis 

3. 报名截止日： 

2023 年 3 月 1 日  
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2023 Vancouver Open Chinese Chess Contest 

Organizers 

   Confucius Institute in Coquitlam          Chinese Language and Culture Institute in Coquitlam      

Vancouver Chinese Chess Association 

Co-Organizers: 

       Confucius Institute in Quebec                    Confucius Institute in Edmonton 

                            Quebec Chinese Chess Confederation           Atlantic Language and Culture International 

 

In our joint effort to promote Chinese traditional culture and to enhance the exchange between 

Western and Eastern culture, as well as to increase the culture sharing and recognition among 

oversea Chinese people, Confucius Institute in Coquitlam, Chinese Language and Culture Institute 

in Coquitlam and Vancouver Chinese Chess Association is organizing this competition. All the 

Chinese chess lovers from North America are welcome to participate and share the enjoyment of 

playing this wonderful game.   

 

1．Time & Location:  

The dates for the competition are March 4 and 5, 2023. The event will be held at Confucius 

Institute in Coquitlam, 1100 Winslow Avenue, Coquitlam, BC. All the adult and local student 

participants are required to attend the competition in person. The student participants from 

outside of Vancouver region may attend the competition online.  

 

2．Eligibility 

All interested Chinese chess players from Vancouver region are eligible to register for the 

competition. The players from other regions in Canada and United States are required to be 

recommended by their local Chinese chess organizations or associations in order to register. 

The players recommended by the co-organizers of this competition will be eligible to register. 

 

3．Competition Methods & Regulations 

1. The competition will adopt a 9-Round Swiss System for pairing and scorekeeping. The 

player will be awarded 2 points for winning each game. If the game is drawn, each player 

will be awarded 1 point. The player will not receive any points for losing the game. 

2. The time limit for each game will be 30 minutes. An additional 5 seconds will be added 

to the time limit with the completion of each move.  



3. If the player is 5 minutes late for the game, he/she will automatically forfeit the game. 

4. Tiebreaking: The ranking will be decided by tie-breakers in the following descending 

order of priority:  Total points of players, total points of opponents, number of games 

won, direct encounter between the players. 

5. Any rules not mentioned here can be introduced during the tournament if necessary. The 

organizers will have the final say in the interpretation of the competition rules. 

6. This competition will adopt the Chinese Chess Competition Rules that are commonly 

used by the World Chinese Chess Federation. 

 

4．Competition Groups 

Adult Group:  

Participants over age of 18 

Student Group:  

Participants – all students from kindergarten to grade12 (under age of 17) 

 

5．Award Prize 

Adult Group 

First Place: $800 CAD 

Second Place: $500 CAD 

Third Place: $300 CAD 

Fourth Place – Eighth Place: $100 CAD 

Student Group 

First Place: $80 CAD 

Second Place: $60 CAD 

Third Place: $40 CAD 

Fourth Place – Eighth Place: $20 CAD 

 

 

 



 

6．Registration: 

1. Registration Method: Participants could complete the registration form (See attachment) 

and then submit the form through e-mail. The registration form could also be submitted 

through Chinese Chess Associations or organizations.  

2. Registration:  

E-mail Address:  ChinesechessCoquitlam@gmail.com 

     Telephone: 778-960-8135 – Mr. Yu to register / 604-616-6322 - Louis 

3. Registration Deadline: March 1, 2023 
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2023 新春大温象棋公开赛 

2023 Vancouver Open Chinese Chess Contest 

 

报名表  

Registration  

 

姓名 

Name 

所属协会 

Association 

联系电话 

Telephone 

微信号 

Wechat ID 

天天象棋 

Tiantian 

Xiangqi ID 

参赛组别 

Competition 

Group 

      

      

      

      

      

      

      

 

 

 

 

 

 


